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Protokół 
z XXIX Sesji Rady Gminy 

odbytej w dniu z dnia 20 kwietnia 2009r. 
 
 

Obrady otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Lesińska, która stwierdziła, że 
sesja jest prawomocna ze względu na quorum. Następnie powitała zebranych radnych i 
pracowników urzędu gminy oraz zaproszonych gości.   
W sesji udział wzięło 12 z 15 radnych wchodzących w ustawowy skład Rady, 10 z 11 sołtysów 
oraz: 
Wójt Gminy Kleszczewo  - Bogdan Kemnitz 
Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy – Genowefa Przepióra 
Skarbnik Gminy – Mirosława Nowak 
Radca Prawny – Anna Woźniak – Tyczka 
Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu – Agnieszka Kordacka 
Dyrektor Zespołu Szkół w Kleszczewie – Tomasz Pawlicki 
Dyrektor Zespołu Szkół w Tulcach – Grzegorz Stachowiak 
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Mirosława Radzimska  
Kierownik Zakładu Komunalnego -  Marek Jabłoński 
Radny Rady Powiatu Poznańskiego – Wojciech Perdoch 
 
Porządek posiedzenia sesji: 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji. 
5. Absolutorium dla Wójta Gminy : 

1) sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2008r. 
2) sprawozdanie z działalności Wójta Gminy, 
3) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu gminu za 2008r, 
4) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla  Wójta Gminy, 
5) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej  w Poznaniu  o wniosku Komisji Rewizyjnej w 

sprawie absolutorium, 
6) dyskusja, 
7) podjecie uchwały w sprawie absolutorium. 

6. Podjecie uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w Zespołach Szkół prowadzonych przez Gminę Kleszczewo. 
7.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2009r.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Zakładu 
Komunalnego w Kleszczewie  do opłat za ścieki wprowadzane  do zbiorowych urządzeń 
kanalizacyjnych. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dotacji przedmiotowej dla Zakładu Komunalnego 
w Kleszczewie  do cen  biletów  komunikacji autobusowej. 
10. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
11. Sprawozdanie z realizacji  Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Kleszczewo za lata 
2007-2008. 
12. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
13. Odpowiedzi na interpelacje. 
14. .Zapytania i wolne wnioski. 
15. Zakończenie. 
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Ad.2 
Radni nie złożyli interpelacji. 
 
Ad.3 
Radni nie wnieśli uwag do protokołu z poprzedniego spotkania. Protokół został przyjęty (w 
załączeniu) 
 
Ad.4 
W dalszej kolejności pani Sekretarz zreferowała wykonanie uchwał podjętych podczas XXVIII 
sesji Rady Gminy (sprawozdanie w załączeniu). 
 
Ad.5 
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała w jakim porządku będą przebiegały obrady 
dotyczące wykonania budżetu gminy za rok 2008 i udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 
 

1) Pani Skarbnik przypomniała, iż wykonanie budżetu za rok 2008 (w załączeniu) zostało 
szczegółowo omówione podczas posiedzeń poszczególnych komisji w miesiącu marcu. 
Odczytała, realizację dochodów i wydatków.  Ogółem po stronie dochodów plan wyniósł 
15 442 870,00 zł, a jego wykonanie 15 990 101,96 zł, po stronie wydatków plan założono na 
poziomie 18 286 996,00  zł, wykonano w kwocie 16 894 207,61 zł. Kontynuowała, iż z zakresu 
zadań zleconych dochody zaplanowano na poziomie 1 810 155,00 zł, wykonano 1 670 673,91 
zł – t. j. 92,29% . Wydatki w tym zakresie zaplanowano w kwocie 1 810 155,00 zł, a 
zrealizowano 1 670 673,91zł. Pani Skarbnik poinformowała dalej, że deficyt budżetowy w roku 
2008 zaplanowano na kwotę 2 844 126,00 zł, wykonano w wysokości 2 467 547,98 zł. Dodała, 
że zadłużenie Gminy z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek na dzień 31.12.2008 r. wynosi 
3 973 905 zł. 
Następnie pani Skarbnik wskazała różnicę w sprawozdaniu opisowym na stronie 10  w tabeli w 
kolumnie 1, wierszu 2. W treści „ dotacje” jest  plan  2 196 604 zł powinno być  2 129 604 zł, 
natomiast wykonanie: jest 2 104 874,02 powinno być 2 094 874,02 zł oraz w wykonaniu w 
wierszu 2a  Dotacja podmiotowa dla publicznej jednostki oświaty jest 466.847 zł winno być 
456.847,00 zł. 
 

2) Wójt  Gminy przedstawił sprawozdanie z działalności w 2008 roku w formie prezentacji 
multimedialnej (w załączeniu).  
 

3) W dalszej kolejności Przewodnicząca Rady Ewa Lesińska odczytała załączoną do protokołu 
Uchwałę Nr 38/16/0954/2009 z dnia 7 kwietnia 2009r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu (dalej RIO)  w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym w dniu 
16 marca 2009r.  sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Kleszczewo za 2008r.    
 

4) Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej radna Michalak – Szczepaniak odczytała wniosek 
Komisji z dnia 24 marca 2008r. o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy (w załączeniu).   
5) Zgodnie z porządkiem obrad kolejnym dokumentem, z którym zapoznali się radni była 
Uchwała Nr 21/16/0955/2009 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Poznaniu z dnia 7 kwietnia 2009r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy Kleszczewo w sprawie  udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium. Załączoną 
opinię odczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy radny Lesiński. 

 

6) W dalszej kolejności Przewodnicząca Rady poinformowała zebranych , iż przed  
rozpoczęciem  sesji otrzymała od radnej Sznajder pismo z uwagami dotyczącymi opinii 
Komisji Rewizyjnej z dnia 24.02.2009r. w sprawie wykonania budżetu Gminy Kleszczewo za 
rok 2008.  

     Następnie radna Sznajder odczytała pismo (w załączeniu). Powiedziała, że wniosek Komisji 
Rewizyjnej ustalany był podczas jej nieobecności, dlatego nie mogła wnieść do niego 
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poprawek i nie uwzględniono  uwag radnej  w końcowej opinii. Stąd radna uznała za słuszne 
nie podpisanie się pod opinią Komisji Rewizyjnej. 

    Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej radna Halina Michalak-Szczepaniak powiedziała, że 
dziwi się iż radna Sznajder wniosła uwagi do opinii Komisji Rewizyjnej. 
 Wójt wyraził opinię , że wysyłając pismo z uwagami do RIO należy wcześniej  poinformować 
o tym fakcie organy Gminy, a nie dopiero podczas sesji absolutoryjnej.  Stwierdził , iż  dziwi 
się, że pomimo pozytywnej opinii Komisji Rewizyjnej oraz RIO radna Sznajder stawia gminę 
w złym świetle, twierdząc, że pieniądze gminy są źle wydawane. 
Radna Sznajder powiedziała, że zostało ustalone z Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej, iż 
napisze swoje uwagi dotyczące opinii Komisji Rewizyjnej, ponieważ ma odrębne zdanie niż 
członkowie Komisji Rewizyjnej. 
Przewodnicząca Michalak-Szczepaniak poinformowała, że wydatki gminy są realizowane 
zgodnie z uchwałą budżetową. 
Radna Sznajder uważa, że wszyscy radni powinni wiedzieć, że gmina posiada wolne środki i to 
Rada powinna mieć możliwość decydowania o wprowadzeniu środków. 
Przewodnicząca Lesińska  stwierdziła  iż  ubolewa, że omawiane  pismo  zostało  dostarczone  
tak  późno , i   nie było  wcześniejszej  możliwości  zapoznania się  z  jego  treścią , nie  było  
również   możliwości  dostarczenia  organowi  wykonawczemu  ,  czy  też  komisji  rewizyjnej. 
Mimo  trudności  z  wcześniejszym  zapoznaniem    się  z  treścią  poprosiła o ustosunkowanie 
się Wójta i Pani Skarbnik  do wskazanych  zastrzeżeń , jak  i   do  uwag wskazanych  w  
uchwałach  RIO. 
Pani Skarbnik rozpoczęła od odniesienia się do uwag  RIO.  Rozbieżności wystąpiły w części 
opisowej na stronie 4   w paragrafie 0490. W paragrafie występuje kilka źródeł dochodu i 
pomyłkowo wpisano wpływy   z opłaty planistycznej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości 
474.424,21 zł co stanowi sumę dochodów w tym paragrafie. Z tego źródła dochodów winna 
być kwota 438.334,10 zł. Zaznaczyła, że o tej różnicy poinformowała radnych na wspólnej 
Komisji Rady Gminy przy omawianiu wykonania  budżetu za 2008r. 
O różnicach w części opisowej na stronie 10 dotyczących dotacji  wyjaśniła wcześniej przy 
omawianiu budżetu. Następnie pani Skarbnik poinformowała, że nie miała możliwości 
zapoznania się wcześniej  z pismem radnej Sznajder i  z  uwagi na  brak  wglądu  do  
odpowiednich  dokumentów nie może odnieść się do podanych tam kwot. Na koniec grudnia 
wprowadzono zmiany do budżetu, które miały pomniejszyć zaplanowane dochody ze 
sprzedaży mienia komunalnego - działek w Krzyżownikach , które  nie zostały sprzedane 
pomimo podziału  tych działek i ogłoszenia drugiego przetargu.  Pani Skarbnik  powiedziała, że 
większość gmin posiada na koniec roku wolne środki, które pozwalają zachować płynność 
finansową. Pani Skarbnik dodała, że każdy może mieć swoje zdanie i wszystkie uwagi są 
ważne.  
Przewodnicząca Lesińska powiedziała, że podziela  pogląd  , że przygotowując się  do   
przeprowadzenia  wielu   inwestycji    należy gromadzić środki . 
Wójt stwierdził , że żałuje iż nie otrzymał pisma wcześniej aby szczegółowo przygotować się 
do dyskusji. Podczas komisji w sprawie wykonania budżetu wszelkie zgłoszone wówczas 
wątpliwości wyjaśniano szczegółowo.  
Następnie radny Świątczak wyraził  pogląd iż  uważa, że wpływy z działu 750 zostały 
wprowadzone do budżetu  pod koniec roku,  a wpływają systematycznie. 
Pani Skarbnik powiedziała, że podatki lokalne można oszacować. Przekroczenie nastąpiło w 
paragrafie „podatek od czynności cywilno-prawnych’’ (130%), gmina otrzymuje pieniądze za 
pośrednictwem  Urzędu Skarbowego. Do końca roku nie można określić dokładnie tej kwoty, 
gdyż za ostatni kwartał otrzymano sprawozdania z Urzędów Skarbowych pod koniec stycznia 
roku następnego. 
Radny Świątczak zapytał, czy kredyt, który gmina zaciągnęła należy uruchomić od razu, czy 
można pobierać pieniądze w miarę potrzeb. 
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Pani Skarbnik powiedziała, że gmina zamierzała sprzedać działki w Krzyżownikach. Niestety 
nie znalazł się kupiec. Dlatego gmina zmuszona była zaciągnąć kredyt, który trzeba uruchomić 
w całości pod konkretne rachunki.  Nie ma możliwości aby kredyt inwestycyjny spłacić, a po 
pewnym czasie znów uruchomić. Istnieje możliwość, bez ponoszenia kosztów, wcześniejszej 
spłaty kredytu gdyż taki zapis znalazł się w dokumentach przy ogłaszaniu przetargu na 
zaciągnięcie kredytu.  
Radny Drzewiecki poprosił Wójta aby wyjaśnił uwagi RIO na temat wynagrodzenia Prezes 
Straży Pożarnej. 
Wójt poinformował, że wynagrodzenie zostało wypłacone na podstawie zarządzenia Wójta. 
Pani Skarbnik powiedziała, że w ubiegłym roku w części opisowej  z wykonania budżetu 
znalazł się podobny zapis dotyczący wynagrodzeń  i   RIO nie wskazywało tego jako 
uchybienie.  
 

7) Następnie Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej 
w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za 
2008r.  

Głosowało: 12 radnych     Za:        7 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      5 
Pani Mecenas Woźniak – Tyczka wyjaśniła, że ustawowo Rada składa się z 15 radnych. Aby 
uchwała została podjęta wymagana jest bezwzględna większość ustawowego składu rady, która 
wynosi 50% +1, czyli 8 radnych.  
Na wniosek   radnej  H. Szczepaniak- Michalak  Przewodnicząca Lesińska zaproponowała 
przerwę i poprosiła radnych o głosowanie w sprawie przerwy. 
Głosowało: 12 radnych     Za:       10 

                              Przeciw:       0 
Wstrzymało się:      2 

 
Nastąpiła przerwa. 
Po przerwie Mecenas Woźniak-Tyczka wyjaśniła, że uchwałę absolutoryjną podejmuje się 
bezwzględną większością głosów ustawowego składu  Rady Gminy. Jedynym organem który 
może wnioskować i formułować treść wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi jest 
Komisja Rewizyjna.  Komisja Rewizyjna zawnioskowała o udzielenie absolutorium. W 
związku z powyższym głosowaniu poddany zostaje wniosek o udzielenie absolutorium . Jeżeli 
za wnioskiem o udzielenie absolutorium  nie będzie głosowało 8 radnych „za”  wówczas  ten 
wniosek nie zostanie przegłosowany pozytywnie i nie nastąpi podjęcie uchwały o udzieleniu 
absolutorium. Nie oznacza to jednak, iż podjęta została uchwała o nieudzieleniu absolutorium. 
Możliwa jest sytuacja, gdy - tak jak tutaj - wniosek Komisji Rewizyjnej i opinie Regionalnej 
Izby Obrachunkowej są pozytywne, ale Rada Gminy z różnych względów głosuje inaczej, w 
tym wstrzymuje się od głosu. Skutkiem powyższego głosowania jest fakt, że uchwała w 
sprawie udzielenia absolutorium nie zyskała większości głosów a więc nie została podjęta 
uchwała o tej treści. Po zakończeniu sesji należy przesłać wszystkie dokumenty łącznie z 
protokołem z sesji do RIO. 
   Przewodnicząca Rady podsumowała sytuację stwierdzając, że radni głosowali nad wnioskiem 
Komisji Rewizyjnej, który był pozytywny. Pozytywne były  także  opinie RIO. Potwierdziła, iż 
ustawowy skład Rady to 15 radnych, przy obecnych na sesji 12 radnych i sposobie 
głosowania,(7 za  5 wstrzymujących ) wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi 
absolutorium z wykonania budżetu za 2008r. nie uzyskał wymaganej ustawowo większości, a 
zatem Rada nie podjęła uchwały o udzieleniu wójtowi absolutorium.  
 
Ad.6 
Następnie pani Lis-Nożyńska przedstawiła projekt uchwały nr XXIX/221/2009 w sprawie 
ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w Zespołach Szkół 
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prowadzonych przez gminę Kleszczewa. Poinformowała, że zgodnie z obowiązującą ustawą o 
karcie nauczyciela, która wniosła obowiązek ustalanie corocznego uchwalenia Regulaminu 
wynagradzania nauczycieli, zasadne jest przyjęcie wyżej wymienionej uchwały. Proponowany 
Regulamin został ustalony ze Związkami Zawodowymi Nauczycieli (Solidarność) działającymi 
na terenie gminy Kleszczewo.   
Ponieważ radni nie mieli więcej uwag Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie 
uchwały  nr XIX/221/2009 
Głosowało: 12 radnych     Za:  12 
                             Przeciw: 0 

Wstrzymało się: 0 
Uchwała nr XIX/221/2008 została podjęta (w załączeniu).  
 
Ad.7 
W dalszej kolejności p. Skarbnik poinformowała o projekcie uchwały nr XIX/222/2009. 
Powiedziała, że w planie budżetu rozwiązano część rezerwy w wysokości 109.179 zł, którą na 
odbytych zebraniach w Sołectwach rozdysponowały Samorządy Wsi na poniże  rozdziały: 

60016 Drogi publiczne gminne 15.000 zł 
63095 Pozostała działalność/Turystyka 4.000 zł 
75412 Ochotnicze Straże Pożarne  12.500 zł 
80101 Szkoły podstawowe  1.600 zł 
80195 Pozostała działalność/Oświata i wychowanie 9.100 zł 
90004 Utrzymanie zieleni w miastach i gminach 5.000 zł 
90017 Zakłady gospodarki komunalnej  3.500 zł 
90095Pozostała działalność/Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 21.533 zł 
92195 Pozostała działalność/Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 34.546 z ł 
92695 Pozostała działalność/Kultura fizyczna i sport 2.400 zł. 
 
Do budżetu wprowadzono w dziale 010 Rolnictwo i łowiectwa 222.775 zł oraz w dziale 600 
Transport i łączność 77.225 zł kwoty proponowane przez Wójta i przyjęte przez Syndyka 
dotyczące odpłatnego przejęcia infrastruktury sieci kanalizacyjnej i wodociągowej oraz dróg na 
Osiedlu Kwiatowym w Tulcach. Łączna kwota odpłatności to 600 tys. zł płatna w dwóch ratach 
50% w 2009r. i 50% w 2010r. Na podstawie Protokołu Sądu Okręgowego w Poznaniu  z dnia 
02 kwietnia 2009r. w dziale 010 wprowadzono kwotę 90.071 zł na zaspokojenie roszczeń 
spółki cywilnej  Wak-Bud Wakowska Kotowski związanych z włączeniem sieci kanalizacyjnej 
w Tulcach do oczyszczalni ścieków należącej do Wielkopolskiego Centrum Hodowli i Rozrodu 
Zwierząt. Na ten cel w  rozdziale 90017 Zakłady gospodarki komunalnej planowana była 
kwota  90.000 zł, dlatego dotację przedmiotową zmniejszono  o 90.000 zł.  
W dziale 600 Transport i łączność z uwagi na wysokie wykonanie planu związane z 
poniesionymi wydatkami na utrzymanie dróg w okresie zimowym zwiększono plan o 20 tys. zł. 
Wprowadzono w rozdziale 75113 Wybory do Parlamentu Europejskiego 4 tys. zł celem 
zamówienia wyposażenia do nowego lokalu wyborczego. W rozdziałach 80101 Szkoły 
podstawowe, 80104 Przedszkola, 80110 Gimnazja, 80146 dokształcanie i doskonalenie 
zawodowe nauczycieli, 80148 Stołówki szkolne przesunięto wydatki między paragrafami  
zgodnie z wnioskami Dyrektorów Zespołów Szkół. 
W rozdziale 85154 Przeciwdziałanie alkoholizmowi zwiększono o 16.490 zł plan wydatków po 
rozliczeniu środków dotyczących przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii za 2008r.  
W rozdziale 90017 Zakłady gospodarki komunalnej uzupełniono o 50% koszty zakupu wiat 
przystankowych proponowanych przez Samorząd Wsi Bylin i Gowarzewo. 
W załączniku Nr 3 do Uchwały: 
W części I Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi. 
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- na zadanie nr 1 „Budowa niskociśnieniowej kanalizacji sanitarnej z przyłączami w 
miejscowościach Markowice, Krerowo, Zimin, Śródka, Krzyżowniki, Poklatki” na podstawie 
pisma z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej możemy 
otrzymać pożyczkę na to zadanie łącznie w wysokości 3.000.000 zł w tym: w roku 2009 
1.100.000 zł i 2010r. 1.900.000 zł. W związku z tym zmniejszono wysokość kwoty pożyczki w 
2009r. z 1.116.630 zł do kwoty 1.100.000 zł a 16.630 zł zapisano jako finansowanie zadania ze 
środków własnych. W 2010r. zmniejszono kwotę pożyczki z 2.333.370 zł do kwoty 1.900.000 
zł a 433.370 zł zapisano jako finansowanie zadania ze środków własnych. Zmiany te 
wprowadzono również w załączniku nr 4 
- dopisano zadanie nr 5 „Sieci kanalizacyjne i wodociągowe na Osiedlu Kwiatowym w    
Tulcach – odpłatne przejęcie”. 
W części II Drogi publiczne gminne 
- w zadaniu nr 1 „Budowa ulic w miejscowości Tulce – etap II”  zwiększono o 648.595 zł 
środki do wysokości nie wykorzystanego w 2008r kredytu na  budowę ulic w miejscowości 
Tulce. 
- Dopisano zadanie nr 3 „Drogi osiedlowe na Osiedlu Kwiatowym w Tulcach – odpłatne 
przejęcie”. 
W załączniku Nr 5 w przychodach: 
- zmniejszono plan  o 500.000 zł w § 903 Przychody z zaciągniętych pożyczek na 
finansowanie zadań  realizowanych z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii 
Europejskiej przenosząc finansowanie do § 955. 
- w § 952 Przychody z zaciągniętych pożyczek i kredytów na rynku krajowym 
zwiększono plan  o niewykorzystany kredyt na budowę ulic w miejscowości Tulce o 648.595 zł 
oraz zmniejszono o 16.630 zł wysokość planowanej do zaciągnięcia pożyczki z WFOŚIGW. 
- z § 955 zaplanowano finansowanie: 
a) 500.000 zł zagospodarowanie terenu w centrum miejscowości Gowarzewo 
(przeniesienie z § 903) 
b) 16.630 zł różnica z przyznanej pożyczki na budowę kanalizacji, 
c) 300.000 zł odpłatne przejęcie infrastruktury od Syndyka (sieci kanalizacyjna, 
wodociągowa i drogi) 
d) 20.000 zł drogi publiczne gminne 
e) 16.490 zł rozliczenie z 2008r. środków na przeciwdziałanie alkoholizmowi i 
narkomanii, 
f) 4.000 zł wybory do Parlamentu Europejskiego, 
g) 3.500 zł dofinansowanie zakupu wiat przystankowych w Bylinie i Gowarzewie. 
Radny Drzewiecki zapytał, kiedy zostanie podpisanie ugody z firmą WAK-BUD. 
Wójt odpowiedział, że umowa już została podpisana. 
Ponieważ radni nie mieli uwag Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie w sprawie 
uchwały nr XIX/222/2009 
Głosowało: 12 radnych     Za:       12 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      0 
Uchwała nr XIX/222/2009 została podjęta (w załączeniu). 
 
Ad. 8  
Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały XIX/223/2009 w sprawie ustalenia stawki dotacji 
przedmiotowej dla Zakładu Komunalnego w Kleszczewie   do opłat za ścieki wprowadzane do 
zbiorowych urządzeń kanalizacyjnych. Powiedziała, że w związku z przyjęciem taryf dla 
Zakładu Komunalnego w Kleszczewie i dużym poziomem wzrostu kosztów związanych 
z odbiorem ścieków, w celu zmniejszenia obciążenia dla mieszkańców Rada Gminy 
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podejmuje uchwałę o dotacji na częściowe pokrycie kosztów związanych z odbiorem 
ścieków. 
Ustalona przez Radę Gminy cena za odebrane ścieki od  01.04.2009r. wynosi netto 4,21 
zł za 1 m3 i wzrosła do ceny okresu poprzedniego o 4,73%.  W związku z powyższym 
podjęcie powyższej uchwały jest celowe i uzasadnione. 
Pani Skarbnik dodała, że do ustalenia wysokości dotacji do odprowadzania ścieków przez 
Zakład Komunalny przyjęto planowaną roczną ilość odprowadzanych ścieków 62.271 m3. 
Następnie pani Skarbnik powiedziała, że koszt oczyszczania i odprowadzania ścieków 1 m3 
wynosi netto 6,65 zł,  w tym: 
1. Wynagrodzenia z pochodnymi od wynagrodzeń   2,27 zł 
2. Materiały        0,39 zł 
3. Energia        1,24 zł 
4. Opłaty za korzystanie ze środowiska     0,06 zł 
5. Usługi obce        0,53 zł 
6. Różne opłaty i składki      0,10 zł 
7. Koszty odprowadzania ścieków do oczyszczalni ścieków nie  
będących w posiadaniu Zakładu Komunalnego    2,06 zł  
 
Zatwierdzona cena odbioru ścieków      4,21 zł 

Jednostkowa stawka dotacji wynosi          2,44 zł  
 
Ponieważ radni nie mieli uwag Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie w sprawie 
uchwały nr XIX/223/2009 
Głosowało: 12 radnych     Za:        11 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      1 
Uchwała nr XIX223/2009 została podjęta (w załączeniu). 
 
Ad.9 
W dalszej kolejności pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr XXIX/224/2009 w 
sprawie    ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Zakładu Komunalnego w Kleszczewie  
do cen biletów komunikacji autobusowej. Powiedziała, że ustalona dotacja przedmiotowa dla 
Zakładu Komunalnego według Uchwały Nr L/251/2006 Rady Gminy w Kleszczewie z dnia 26 
października 2006r. uzależniona była od ceny oleju napędowego na dzień 30 września roku 
budżetowego. Ze względu na przyjęcie dotacji przedmiotowej do odprowadzanych ścieków 
postanowiono  dotacje przedmiotową do cen komunikacji autobusowej ustalić na podobnych 
jednostkach kalkulacyjnych. Ustalone przez Radę Gminy cena biletów za korzystanie z 
komunikacji gminnej nie pokrywa w pełni kosztów Zakładu Komunalnego. W celu 
zmniejszenia obciążenia dla mieszkańców Rada Gminy podejmuje decyzję o przyznaniu 
dotacji przedmiotowej.  
W związku z powyższym podjęcie powyższej uchwały jest celowe i uzasadnione. Pani 
Skarbnik dodała, że do ustalenia wysokości dotacji do cen biletów komunikacji autobusowej 
prowadzonej przez Zakład Komunalny przyjęto planowaną roczną ilość przejechanych przez 
autobusy kilometrów tj. 444 553. Pani Skarbnik powiedziała,  że koszt przypadające na 1km 
wynosi netto 3,24 zł, w tym: 
1. Wynagrodzenia z pochodnymi od wynagrodzeń   1,66 zł 
2. Materiały        1,19 zł 
3. Energia        0,07 zł 
4. Usługi obce        0,19 zł 
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5. Ubezpieczenia        0,03 zł 
6. Odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych  0,04 zł 
7. Pozostałe koszty       0,06 zł 
  
 
Planowane wpłaty na podstawie ustalonych cen  2,08 zł 
Jednostkowa stawka dotacji wynosi netto   1,16 zł    
Radny Świątczak zapytał, czy w podanych wyliczeniach uwzględniona jest opłata 
środowiskowa.  
Pan Jabłoński potwierdził. Na pytanie przewodniczącej, czy  jest  ona  zawarta  w  
przedstawionej kalkulacji  kosztów dodał że tak, ale nie jest  wyszczególniona. 

Ponieważ radni nie mieli więcej uwag Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie w 
sprawie uchwały nr XIX/224/2009 
Głosowało: 12 radnych     Za:        12 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      0 
Uchwała nr XIX/224/2009 została podjęta (w załączeniu). 
 
Ad. 10 
Następnie Przewodnicząca Lesińska poinformowała, że 30 marca odbyło się posiedzenie 
wspólne Komisji Rady Gminy, na którym omawiano  Budżet i bieżące sprawy. 
 
Ad. 11 
Pani Nowicka przedstawiła sprawozdanie z realizacji Planu Gospodarki Odpadami (z 
załączeniu).  DDooddaałłaa,,  żżee  ssprawozdania z realizacji planu gospodarki odpadami obejmuje okres 
dwóch lat kalendarzowych i przedkłada je organ wykonawczy.  
Sołtys Frąckowiak zapytał co mieszkańcy mają robić z gruzem po remontach. 
Pani Nowicka odpowiedział, że należy zamówić kontener i firma go podstawia.  
Radny Świątczak zapytał jak wygląda realizacji budowy spalarni śmieci. 
Pani Nowicka odpowiedziała, że spalarnia musi powstać do końca 2013 roku, w przeciwnym 
wypadku państwo Polskie będzie płaciło bardzo wysokie kary. Obecnie przeprowadzane są 
konsultacje z mieszkańcami. 
Przewodnicząca zgłosiła problem, który  nie  jest  do  końca  rozwiązany   a  związany  z   
prawidłową  segregacją, a także odbiorem  śmieci  przez  firmy. Prosiła  aby  pojąć  starania  w 
celu  unormowania  tych  problemów i przedstawić  warianty  rozwiązań  na  komisji .  
 
Ad. 12 
Wójt przedstawił  sprawozdanie z działalności międzysesyjnej, które obejmowało informacje o: 
- spotkaniu z posłem A. Fiedlerem (12 marca)   
- spotkaniu z dyrektorem OT ANR w Warszawie Wojciechem Brożkiem (26 marca) na temat 
gruntów zamiennych dla rolników wywłaszczanych w związku z budową S-5. Wójt 
powiedział, że istnieje dobra wola  w kwestii zapewnienia gruntów zamiennych.  
-  drugiej edycji Forum Gospodarczego Aglomeracji Poznańskiej, które odbyło się w dniach 2-
3 kwietnia 2009 roku. Misją Forum jest tworzenie pozytywnej atmosfery, służącej rozwojowi 
współpracy gospodarczej i samorządowej oraz promocja atrakcyjności inwestycyjnej 
aglomeracji poznańskiej. Uroczystego otwarcia tegorocznej edycji dokonał wicepremier, 
minister gospodarki Waldemar Pawlak. Podczas 2 dni odbyły się panele dyskusyjne w trzech 
głównych tematach: inwestycje związane z EURO 2012, innowacyjne technologie w 
aglomeracji, inwestycje wspomagające turystykę biznesową. W dyskusjach wzięli udział 
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przedstawiciele  władz i instytucji państwowych,  samorządowców, gremiów naukowych oraz 
biznesu. Jednocześnie w jednym miejscu miała miejsce prezentacja ponad 100 ofert 
inwestycyjnych gmin, miasta oraz właścicieli prywatnych. 
- spotkaniu w sprawie budowy węzła na autostradzie A-2 (9 kwietnia) 
- spotkaniu z wicedyrektorem GDDKiA Tomaszem Rudnickim (9 kwietnia) w sprawie 
gruntów zamiennych dla rolników 
-spotkaniu z likwidatorem SUR w Kleszczewie (10 kwietnia) 
-turnieju samorządowców w piłce siatkowej (18 kwietnia) 
- kontynuowaniu budowy wodociągów na nowych terenach inwestycyjnych oraz o budowie 
ulicy Poznańskiej w Tulcach. 
-zawarciu ugody w sprawie WAK-BUD oraz podpisaniu porozumienia z WCHiRZ.  
- udziale gminy w wystawie promocyjnej Teraz Polska (23 kwietnia). Gmina Kleszczewo 
znalazła się wśród 9 nominowanych gmin do otrzymania znaku Teraz Polska 
- deratyzacji na terenie gminy w terminie  20 IV – 3 V 
Następnie Wójt zapytał radnych czy są zainteresowani zatrudnieniem strażnika gminnego. 
Koszty to ok. 40 000 zł rocznie.  
Radny Ratajczak zapytał na jaki okres chcemy zatrudnić strażnika. 
Wójt odpowiedział, że zależy to od gminy.  
Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie w sprawie zatrudnienia strażnika 
gminnego. 
Głosowało: 12 radnych     Za:        7 
                             Przeciw:       1 

Wstrzymało się:      4 
Następnie Wójt poinformował, że Policja zwróciła się z prośbą o wsparcie w formie dopłaty do 
paliwa. Ponieważ Wójt nie zna szczegółów poprosił o szczegóły i  w  terminie późniejszym  
poinformuje  radnych 
Wójt powiedział, że Rolnicza Spółdzielnia Produkcyjna w Komornikach zwróciła się z prośbą 
o przejęcie przez gminę sieci wodociągowej. Warunkiem przekazania jest unieważnienie 
dwóch rat podatku. Inwentaryzacja zostanie przeprowadzona i będziemy znać wartość tej 
infrastruktury. 
Sołtys Książkiewicz powiedział, że wodociągi  wykonane były w latach 70 z azbestu, 
wymagają remontu. Powiedział, że należy zastanowić się nad sensownością ponieważ wiąże 
się to z dużymi kosztami. 
Wójt powiedział, że tym bardziej trzeba to przejąć ponieważ zadaniem gminy jest dostarczanie 
wody dla mieszkańców. 
Przewodnicząca Lesińska zapytała radnych czy wyrażają wstępną akceptację  podjęcia  
rozmów w sprawie  przejęcia  sieci wodociągowej w Komornikach. 
Głosowało: 12 radnych     Za:        11 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      1 
 

Następnie Wójt poinformował, że likwidator Spółdzielni Usług Rolniczych w Kleszczewie 
zwrócił się z zapytaniem czy gmina jest zainteresowana przejęciem majątku, który został po 
Spółdzielni. Majątek wyceniony jest na ok. 1.300.000zł. Zobowiązania Spółdzielni to ok. 
300.000zł-500 000zł. Wójt powiedział, że budynki należą do Spółdzielni natomiast grunt jest 
własnością gminy (wyceniony na ok. 200 000zł). Dodał, że nie posiadamy dokładnych 
informacji o aktualnym zadłużeniu, dlatego oczekujemy ich na piśmie. Wójt uważa, że 
przejęcie tego terenu przez Gminę może być celowe. Budynki Spółdzielni to między innymi 
garaże, które mogą być przydatne dla Zakładu Komunalnego, który posiada znaczną ilość 
sprzętu, ciągników i samochodów.  
Sołtys Nowicki, będąc Członkiem Rady Nadzorczej powiedział, że wolą Spółdzielni jest aby to 
Gmina przejęła ten majątek.  
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Przewodnicząca zapytała,  które z  budynków są własnością  Spółdzielni. 
Wójt powiedział, że są to garaże po kombajnach, budynki biurowe w których znajdują się 
wykupione mieszkania, budynek warsztatowo-magazynowy oraz połowa stacji paliwowej – 
właścicielem drugiej połowy jest Zakład Komunalny. 
Pan Jabłoński powiedział, że na terenie Spółdzielni znajduje się duży plac manewrowy. 
Przewodnicząca zapytała czy magazyny mogą służyć jako garaże dla autobusów.  
Pan Jabłoński powiedział, że aby zaparkować tam duży autobus należy przerobić garaże. 
Natomiast małe wjadą bez problemu. 
Mecenas Woźniak-Tyczka powiedziała, że jeżeli wartość majątku przewyższa wartość gruntu 
to następuje możliwość wykupienia gruntu. 
Przewodnicząca powiedziała, że jeżeli radni wyrażą chęć kontynuacji tematu wówczas 
szczegóły przejęcia zostaną omówione na kolejnych posiedzeniach Komisji. 
Radna Sznajder powiedziała, że jest to bardzo poważna decyzja ponieważ chcemy do budżetu 
wprowadzić zmiany rzędu 300 000-500 000 zł. Uważa że jest wiele innych ważniejszych 
inwestycji. 
Przewodnicząca Lesińska stwierdziła,  że  informację  należy   uzupełnić  o  wycenę  majątku 
zapytała radnych czy wyrażają jednak  wstępną akceptację  podjęcia  rozmów w sprawie  
przejęcia  majątku po Spółdzielni Usług Rolniczych. 
Głosowało: 11 radnych     Za:        7 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      4 
Wójt zaproponował aby radni wystąpili z Apelem do Starostwa Powiatowego w sprawie 
przyspieszenia modernizacji drogi powiatowej nr 2410P Swarzędz-Środa w miejscowości 
Kleszczewo (apel w załączeniu). 
Radna Sznajder zapytała czy występowanie z apelem będzie skuteczne. 
Radny Perdoch odpowiedział, że jest to bardzo słuszne. 
Przewodnicząca Lesińska zapytała, czy radni wyrażają zgodę na wystąpieniem z kolejnym 
Apelem do Starostwa Powiatowego (w załączeniu). 
  Głosowało: 12 radnych     Za:        12 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      0 
Ad. 13 
Radni nie złożyli interpelacji. 
 
Ad. 14 
Radni nie mieli wniosków. 
 
Ad. 15 
Przewodnicząca Rady zamknęła obrady o godzinie 20.00.  

 
 
 
 
Protokołowała:             Za zgodność z przebiegiem obrad 
Katarzyna Osuchowska                    Przewodnicząca Rady Gminy 
      
 
 
              Ewa Lesińska  

 


